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Vooraf: de vragen waarop in ieder geval een antwoord verwacht wordt hebben 
vaak een directe relatie met de voorafgaande tekst. Ten behoeve van snelle her-
kenbaarheid zijn de vragen gecursiveerd en voorzien van de volgnummers 
(1) tot en met (9) 

 
Crisis en vertrouwen 
De door het college aangeboden programmabegroting zag er in financieel opzicht in eer-
ste instantie al gunstig uit en vervolgens werd het beeld nog in positieve zin bijgesteld 
door de meevallers uit de septembercirculaire. De financiële crisis met mondiale uitstra-
ling waar we sinds enkele maanden dagelijks over horen, temperen de financiële ver-
wachtingen voor de toekomst. En of dat alleen de naaste toekomst zal betreffen of ook de 
verder weg gelegen tijd zal beïnvloeden kan alleen diezelfde toekomst openbaren. 
De huidige wereldwijde financiële crisis is wel een indicatie dat er op te grote voet geleefd 
wordt, vooral in de rijke landen. Er is niet zonder reden sprake van een kredietcrisis. Op 
krediet iets aanschaffen betekent toch van oudsher dat financiële verplichtingen naar de 
toekomst werden verplaatst. Natuurlijk is dit een wat versimpelde voorstelling van zaken, 
maar het blijft wel beschamend dat we in onze hoogontwikkelde samenleving met een 
hoog welvaartspeil ons zo sterk laten leiden door steeds maar meer en ‘genoeg’ niet vol-
doende schijnt te zijn. Dit verlangen naar meer staat ook haaks op onze opdracht om de 
aarde te bewonen en te bewaren.  
 
De wijze Agur in het Spreukenboek van de Bijbel wenste niet alleen weg te blijven van 
armoede (wat nogal voor de hand liggend lijkt) maar juist ook van rijkdom. In het geval 
van rijkdom achtte hij het een groot risico dat hij God zou vergeten en in het geval van 
armoede zou hij in de verleiding kunnen komen om te stelen en daarmee God en zijn 
naaste oneer aan doen.  Hij vroeg slechts “voed mij met het brood mijns bescheiden 
deels” 
Als in plaats van deze grondhouding egoïsme en geldzucht de boventoon gaan voeren 
leidt dat kennelijk tot een graaicultuur met extreme salarissen en bonussen, waar we de-
zer dagen de wrange vruchten van plukken. Het zijn niet alleen de wereldwijd werkende 
financiële systemen die falen. De fout ligt (vooral?) ook in het menselijk hart. Als Jezus 
érgens op heeft gewezen dan is het wel de houding die in ons aller hart is ingebakken: de 
begeerte naar meer, van allerlei aard, je hoeft er de Tien Geboden maar op na te lezen. 
Maar als we bij het samen leven in onze gemeente, ook vanuit het gemeentebestuur, die 
Tien Geboden in acht nemen, mogen we in vertrouwen ook zegen op ons werk verwach-
ten en die zegen van God wenst de SGP fractie iedereen, zonder onderscheid, toe. 
 
 
Werk en economie 
In Ridderkerk is sprake van een gunstig, dus betrekkelijk laag werkloosheidspercentage in 
vergelijking met de regio. Desondanks blijft het moeilijk om de harde kern, de groep met 
de grootste afstand tot de arbeidsmarkt, bij de actieve beroepsbevolking te betrekken. 
Juist voor deze groep is het om allerlei redenen van belang dat ze een bijdrage (kunnen) 
leveren aan het samen leven in deze maatschappij. We moeten als gemeente onze uiter-
ste best doen om dit mogelijk te maken. De SGP vindt het verontrustend dat er zo’n hon-
derd jongeren in de leeftijdsgroep 23- 27 jaar zonder werk zijn. Het feit dat ze geen uitke-
ring hebben kan en mag voor de gemeente geen reden zijn om ze niet op te sporen en 
actief naar werk te begeleiden, voor zover nodig. Er kunnen volstrekt legitieme redenen 
zijn voor de afwezigheid van de arbeidsparticipatie, maar ons vermoeden is dat hierachter 
ook een problematiek schuil gaat die we niet mogen negeren. Activiteit 2 van de sideletter 
zouden wij dan ook juist wel willen uitvoeren. We doen dat met vrijmoedigheid omdat het 
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ook een herkenbaar element is uit het coalitieprogramma. Via een amendement willen 
we dat bewerkstelligen.  
 
Het creëren van voldoende werkgelegenheid en het aankoersen op een gezonde econo-
mie is weliswaar van groot belang voor onze gemeente, maar welzijn is nog belangrijker 
dan welvaart. In dit licht bezien hoeft het niet alleen een ongunstig signaal te zijn dat cij-
fermateriaal, dat gebruikt wordt voor de structuurvisie, aangeeft dat de arbeidsparticipatie 
in Ridderkerk relatief laag is. Natuurlijk ligt de verklaring voor een deel in de ‘vergrijzing’ 
maar er behoren waarschijnlijk ook ouders tot de potentiële beroepsbevolking (volgens de 
definitie dan) die er terecht de voorkeur aan geven om het primaat van hun activiteiten te 
leggen bij de opvoeding van de kinderen en er ook zíjn voor de kinderen als ze thuis ko-
men uit school. Wellicht ontzeggen deze ouders zich bewust een stukje welvaart, maar 
hun bijdrage aan een hechte sociale structuur verdient zeker onze waardering.  
Als overheid sterk inzetten op arbeidsparticipatie van beide ouders en tegelijkertijd ook 
sterk inzetten op sociale samenhang, staat in onze optiek op z’n minst op gespannen voet 
met elkaar.  
 
 
Zorg  
De invoering en ook de uitvoering van de WMO is ingrijpend voor gemeenten. Financieel, 
maar ook beleidsmatig. Het is niet alleen ingrijpend voor de gemeente maar ook voor de-
gene die soms met schroom een aanvraag wil indienen. De prestatievelden binnen de 
WMO bestrijken een breed terrein. In september vond de WMO-conferentie plaats. De 
raad heeft inmiddels het actieplan 2009 ontvangen. De overdracht van de Ondersteunen-
de Begeleiding van de AWBZ naar de gemeente, binnenkort of in de naaste toekomst, is 
opnieuw redelijk ingrijpend voor de gemeente en ook hier verwachten we dat het college 
dit met de vereiste zorgvuldigheid zal vormgeven. 
Ondertussen gaat onze belangstelling ook zeker uit naar de evaluatie van de WMO-
verordening. 
 
 
Tel je zegeningen 
Onlangs zijn de uitkomsten van een interessant onderzoek gepubliceerd. Het rapport, met 
de titel tel je zegeningen, becijferde dat Rotterdam door de inzet van de kerken op het 
terrein van maatschappelijke ondersteuning naar schatting 120 miljoen euro per jaar be-
spaart. De casus is weliswaar Rotterdam, maar er kunnen in breder verband conclusies 
aan worden verbonden. Zou er alleen sprake zijn van een financiële meerwaarde dan zou 
dat voor een kerk toch wel arm over komen. Een grotere meerwaarde is gelegen op het 
inhoudelijke vlak. De activiteiten, in de categorie 'maatschappelijke zorg en hulpverlening' 
hebben betrekking op het benaderen van kwetsbare groepen, in het bijzonder van dege-
nen die buiten andere vormen van hulp of voorzieningen vallen. Deze vorm van hulp is 
laagdrempelig, anoniem en niet bureaucratisch. Mensen in nood worden bereikt mede 
door de signaleringsfunctie van probleemgevallen en knelpunten door vrijwilligers en ove-
rige leden van de kerken. 
De activiteiten waarbij de Kerken betrokken zijn variëren, ook in Ridderkerk. Wat echter 
overal geldt, is dat kerken voor de gemeente een belangrijke partner zijn in het bereiken 
van haar WMO-doelstellingen.  
In dit verband vinden wij het verzoek van het Diaconaal Maatschappelijk Werk redelijk om 
van de gemeente een bijdrage, in de vorm van subsidie, te vragen waardoor ze nog meer 
werk kunnen oppakken op dit terrein.  
 

(1) Zijn er specifieke en/of geregelde overlegstructuren tussen gemeente en verte-
genwoordigers van de kerken in Ridderkerk? Kunnen kerken in Ridderkerk voor 
WMO relevante activiteiten in aanmerking komen voor subsidiëring van die activi-
teiten?  
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Structuurvisie 
Een van de grootste opgaven binnen het programma Wonen en leefomgeving voor 2009 
is ongetwijfeld het vaststellen van een structuurvisie voor het komende decennium. Een 
dergelijke integrale visie dwingt tot het maken van onontkoombare, maar tegelijk ook ui-
terst lastige keuzes. Immers, de mogelijkheden voor ontwikkelingen in de openbare ruimte 
zijn beperkt en de wensen, de behoeften zijn vaak zeer divers en soms ook tegenstrijdig.  
Dat blijkt uit de discussie over de TramPlus en de gevolgen daarvan voor woningbouw in 
het Centrum en 't Zand, maar ook uit het in oktober jl. gevoerde debat over de toekomst 
van Nieuw Reijerwaard. De SGP heeft in dat debat een toenemend draagvlak waargeno-
men voor “Ridderkerk als dorp aan de rivier”, zelfs bij degenen die bijvoorbeeld in het 
TramPlus-dossier en als het om woningbouw en andere voorzieningen gaat, nogal prat 
gaan op “grootstedelijk” denken en handelen. En dan sterk benadrukken dat Ridderkerk al 
lang geen dorp meer is. Natuurlijk is dat laatste waar, maar dat laat onverlet dat het huidi-
ge karakter van Ridderkerk onvergelijkbaar is met dat van een stad zoals Rotterdam. De 
SGP koestert dat eigen karakter, die eigen identiteit, die eigen cultuur en wil dat behou-
den.  
Mede gelet daarop vindt de SGP dat er veel aan gelegen moet zijn om de open ruimten 
rondom Ridderkerk in stand te houden. Het verwezenlijken van die ambitie is geen sine-
cure en vereist draagvlak bij alle direct betrokkenen. De SGP ervaart het als een krachtige 
steun in de rug dat ook door anderen inmiddels wordt erkend dat er niet op voorhand 
vanuit mag worden gegaan dat door andere (overheids)organen gewenste ontwikkelingen 
toch niet tegen te houden zijn en dat de raad van Ridderkerk er niet voor de provincie of 
het Rijk zit, maar voor Ridderkerk zelf. Dat biedt perspectieven voor de vaststelling van de 
structuurvisie, waaronder het beantwoorden van de vraag of de TramPlus tot voorbij het 
centrum moet worden doorgetrokken. Even terzijde: na de beantwoording van de SGP 
vragen 33 en 34 kan niet meer het beeld overeind blijven dat de stadsregio alles met be-
trekking tot de tram wel zal betalen. 
De hier bedoelde en door de SGP gewenste open ruimten rondom Ridderkerk roepen ook 
de vraag op waar de grenzen liggen ten aanzien van allerlei ontwikkelingen die een voort-
gaande verstedelijking betekenen. Uiteraard bij de gemeentegrens, maar moet al niet 
ruim voor die grens halt worden gehouden? En wat betekent dat voor het woningbouw-
programma in de komende jaren?  En voor de bevolkingsopbouw en daarmee voor de 
Ridderkerkse voorzieningen? Betekent dat meer hoogbouw? En meer “inbreidingsloca-
ties” en dus het opgeven van “binnendorps groen”? Of voortgaande herstructurering van 
woongebieden?  
Wat de SGP betreft ligt aan de basis van het antwoord op al die vragen de nuchtere con-
statering dat Ridderkerk voor wat betreft verstedelijking de grenzen heeft bereikt van wat 
redelijkerwijs gevergd mag worden en dat majeure huisvestingsopgaven niet meer aan de 
orde zijn. Het behouden van een redelijk woon- en leefklimaat noopt daartoe. Dat is ook 
onze boodschap richting Stadsregio als het gaat om woningbouwconvenanten voor de 
komende jaren (tot 2020), nog los van de vraag op welke doelgroep(en) de woningbouw 
gericht zou moeten zijn. Het belang van de structuurvisie voor de toekomst brengen we 
ook tot uitdrukking door bij motie het college te verzoeken geen afspraken te maken (met 
de Stadsregio) vóórdat de structuurvisie is vastgesteld.  
 
Wet op de ruimtelijke ordening 
De nieuwe Wet op de ruimtelijke ordening is welhaast stilzwijgend van kracht geworden.  
Toch betekent die wet nogal wat, bijvoorbeeld voor het actualiseren van bestemmings-
plannen en het digitaal toegankelijk maken daarvan voor alle belangstellenden. De SGP 
heeft al vele malen aangedrongen op actualiteit en toegankelijkheid van bestemmings-
plannen en ziet dan ook reikhalzend uit naar de verwezenlijking daarvan, alhoewel niet 
helemaal zonder zorg. Dat laatste betreft niet alleen de daarvoor beschikbare capaciteit, 
maar ook de zorgvuldigheid. De ervaring met het uitwerkingsplan van Cornelisland en de 
termijnoverschrijding met betrekking tot Slikkerveer moet ons allemaal alert houden.  En 
de vereiste capaciteit heeft ook alles te maken met de afspraak dat voorafgaande aan de 
actualisatie van bestemmingsplannen – voor zover relevant, dus vooral bij woonwijken – 
een wijkontwikkelingsprogramma wordt opgesteld c.q. geactualiseerd. De volgorde zou 
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dus moeten zijn: vaststellen gemeentelijke structuurvisie (gemeentelijk beleid), vaststellen 
daarop gebaseerde wijkontwikkelingsplannen (wijkbeleid), vaststellen bestemmingsplan-
nen (normstelling). Er ligt een ambitieuze planning voor de herziening van de bestem-
mingsplannen. De SGP heeft hier hoge verwachtingen van en roept het college op daar-
mee ernst te maken. 
 
Herstructurering 
De herstructurering van Slikkerveer-Zuidoost is niet van een leien dakje verlopen, al lijkt 
de ergste kou uit de lucht te zijn. De SGP is nog altijd van mening dat het in dit soort tra-
jecten cruciaal is dat onderscheiden verantwoordelijkheden - bijvoorbeeld die van ge-
meente versus verhuurder - niet worden vermengd. Daarom is een adequate en actieve 
informatievoorziening essentieel voor het welslagen van zo’n project (overigens had de 
uitvoering van de motie over de actieve en passieve informatieplicht, motie 2006-15, na-
tuurlijk nooit zo lang mogen duren, maar dat terzijde).  
Het destijds vastgestelde format voorziet daarin, maar om onnavolgbare redenen wenst 
het college zich niet con amore aan dat format te houden. Dat heeft naar de mening van 
de SGP voor meer ruis en irritaties gezorgd dan nodig was. De SGP heeft dan ook niet zo 
zeer behoefte aan een diepgaand onderzoek naar hetgeen in Slikkerveer-Zuidoost ge-
beurt - vooral ook niet in het licht van de hierboven bedoelde onderscheiden verantwoor-
delijkheden en bevoegdheden - als wel aan een onderzoek naar de reden waarom het 
college niet meewerkt aan het tot stand brengen van een startbrief zoals die is bedoeld en 
daarmee een adequate informatievoorziening over wat er in zo'n herstructureringsproject 
precies aan de hand is. Het zich strikt houden aan het format van de startbrief maakt 
"veldonderzoek" op voorhand overbodig. Voor eventuele nieuwe herstructureringsprojec-
ten neemt de SGP dan ook zeker geen genoegen meer met een startbrief die niet voldoet 
aan het vastgestelde format. 
 
Beheer openbare ruimte 
De kwaliteit en het beheer van de openbare ruimte heeft veel invloed op de belevings-
waarde van de woonomgeving. Dit wordt in de eerste regel van programma 5 zeer terecht 
gesteld. De SGP kan zich daar heel goed in vinden. Ook de SGP - en wie niet eigenlijk - 
hecht veel waarde aan de kwaliteit van de openbare ruimte. De raad heeft inmiddels het 
Beleidskader duurzaam beheer openbare ruimte in bezit. Dúúrzaam beheer is van groot 
belang voor een dúúrzaam goede beleving van de openbare ruimte. Daarom moeten de 
aanleg, het beheer en het onderhoud van de openbare ruimte erop gericht zijn aan de 
gerechtvaardigde hedendaagse behoeften te voldoen. De SGP vindt daarom dat de ambi-
ties op het gebied van openbare ruimte, mede gelet op aanzienlijke bezuinigingen in 
voorgaande jaren, de ook de zo noodzakelijke (financiële) ruimte moeten krijgen, vandaar 
ons amendement waarin we voorstellen om de kwaliteitsambities voor alle aspecten van 
de openbare ruimte vast te stellen conform het scenario D.  
 
Milieu, vuurwerkvrij 
Het welvaartsstreven zet het milieu steeds verder onder druk. De aarde bevat genoeg 
grondstoffen voor onze behoeften, maar niet voor al onze begeerten. Er is sprake van 
milieuvervuiling (lucht, bodem en water), milieuaantasting (het slopen van natuur bij de 
kap van het tropisch regenwoud) en milieu-uitputting (het opmaken van grondstoffen). We 
constateren  deze problemen met z’n allen, maar het resulteert in weinig concrete maat-
regelen. Nu, bij de financiële crisis kunnen er wel miljarden euro’s ingezet worden om de 
crises te bestrijden. Waarom is er wel sprake van crisis als onze welvaart in het geding 
komt en hebben we zoveel minder last van toenemende negatieve gevolgen van diezelfde 
welvaartsgroei die afstraalt op het milieu. Ligt hier toch niet een vorm van egoïsme aan 
ten grondslag?  
De verantwoordelijkheid die wij hebben voor onze woon- en leefomgeving en voor elkaar, 
eist dat wij zeer zorgvuldig met het milieu omgaan. Wij zijn er verantwoordelijk voor om de 
schepping die aan onze zorgen is toevertrouwd te beheren en te onderhouden. Dan lopen 
we tegen belemmerende externe factoren aan waarop we niet direct invloed kunnen uit-
oefenen. Indirect zijn er echter wel degelijk mogelijkheden.  
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In de raadsvergadering van november 2006 is de Milieuvisie 2006-2014 vastgesteld.  De-
ze milieuvisie geeft de hoofdlijnen van het milieubeleid weer.  De SGP gaat er zonder-
meer vanuit dat deze hoofdlijnen een belangrijke rol zullen vervullen in de onder handen 
zijnde structuurvisie.  Een goede mogelijkheid om aan het milieubeleid in Ridderkerk inte-
graal aandacht te besteden en tot uitvoering te brengen. 
 
De SGP herinnert zich ook het idee dat de burgemeester in haar nieuwjaarstoespraak 
naar voren bracht. Wellicht wat onverwacht om van de SGP instemming te krijgen met 
“..onorthodoxe afspraken..” Het gaat dus om de gedachte van Ridderkerk een vuurwerk-
vrije gemeente te maken. Tijdens de nieuwjaarsnacht komt er een hoeveelheid fijn stof vrij 
die gelijk is aan 6% van de jaarlijkse uitstoot door het verkeer. En één nieuwjaarsnacht is 
goed voor 40%(!) van de jaarlijkse hoeveelheid koperdeeltjes in het oppervlaktewater.  
Daar komen het straatafval en de (geluids-)overlast voor mens en dier nog bij. 
Het geweldige idee van de burgemeester om van Ridderkerk een vuurwerkvrije gemeente 
te maken, betekent een relatief grote bijdrage aan het zo noodzakelijk terugdringen van 
de milieuproblematiek. De SGP is daar een groot voorstander van en is heel benieuwd of 
we het jaar 2010 vuurwerkvrij kunnen inluiden. We willen e.e.a onderstrepen met een mo-
tie. 
 
Water en wegen 
Water in de gemeente is iets dat iedere burger raakt. De maatregelen die genomen zijn in 
verband met de wateroverlast aan de Kerkweg en de Mauritsweg, lijken effectief te zijn. 
Hierbij moet echter wel vermeld worden dat zich na deze aanpassingen nog geen extre-
me hoosbuien hebben voorgedaan. Gezien de verwachting van deskundigen zullen er 
steeds grotere hoeveelheden neerslag gaan komen. De afkoppeling van regenwater op 
het rioolstelsel kan het probleem helpen oplossen. Ook zal het aanleggen van particuliere 
tuinen met veel verharding ontmoedigd moeten worden. Dit alles zal bijdragen tot minder 
wateroverlast.  
De SGP is geen voorstander van het prijsgeven van de Crezeepolder aan de rivier, het 
zogenaamde zoetwater getijdengebied van Delta Natuur. In de crisisjaren van voor de 
oorlog is deze mooie polder aangelegd. Onder burgermeester Crezee is dit werkverschaf-
fingsproject gerealiseerd. In deze polder vinden we echter zeer goede landbouwgrond. 
Het is verspilling van overheidsgeld en voor waterberging is het daar beslist niet nodig. 
Ook het gedeeltelijk afgraven en verlagen van de sterke schaardijk is verspilling van kapi-
taal. We moeten zorgvuldig omgaan met goede landbouwgrond. Goede landbouwgrond is 
zeer schaars op IJsselmonde.  
Door het verbeteren van de waterdoorstroming in het Oosterpark zal de waterkwaliteit 
sterk verbeteren. Ook is de SGP blij met het creëren van waterberging in Slikkerveer- 
zuidoost. De aanleg van oppervlaktewater langs de Randweg zal zeker ook bijdragen aan 
het oplossen van deze problemen in Slikkerveer.  
 
Rondom Ridderkerk liggen veel wegen en verkeerspleinen, het knooppunt Ridderkerk 
behoort zelf tot een van de grootste van Europa. De impact van al deze wegen op onze 
woonomgeving is dan ook enorm, zeker voor wat betreft de gezondheid van onze inwo-
ners. De gemeente zou zich dan ook hard moeten maken bij de rijksoverheid (Ministerie 
VenW) om te komen tot het instellen van 80-km zones op de A15 en A16.  
Over circa 2 jaar zal er worden begonnen met de verbreding van de A15, het gedeelte 
Maasvlakte tot Vaanplein, dat voor wat betreft de A15 en A16 ter hoogte van Ridderkerk 
een verkeerstoename tot gevolg kan hebben. Wij steunen daarom de wethouder in zijn 
pleidooi voor het versneld aanleggen van de A4-zuid, zodat het verkeer dat afkomstig is 
van Amsterdam en Den Haag hiervan gebruik kan maken zonder daarbij Rotterdam Zuid 
en Ridderkerk te passeren.  
Daarnaast kijken we met belangstelling uit naar de uitkomst van de structuurvisie-
discussie voor wat betreft het beheer van de Rotterdamse weg, ook in verband met het 
terugdringen van het sluipverkeer op deze weg.  
Uit de beantwoording van onze vraag over het aanleggen van de rotonde Kastanjelaan / 
Populierenlaan blijkt dat TramPlus hierbij geen belemmerende factor meer is. Wij zien ook 
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niet in dat de uitkomst van de structuurvisie de noodzaak van het herinrichten in een an-
der daglicht kan stellen.  
 

(2) Daarom dringen we er sterk op aan om zo spoedig mogelijk te starten met dit pro-
ject dat volgens ons in de vorige eeuw al prioriteit had vanwege een niet optimaal 
functionerende verkeersregelinstallatie.  

(3) Daarnaast dringen we erop aan dat het college met niet aflatende ijver gevaarlijke 
schoolroutes veiliger maakt. En die routes liggen niet alleen in de naaste omge-
ving van de scholen maar zeker ook op de wegen van en naar huis.  

 
Monumentenbeleid 
Uit het monumentenbeleid dat de gemeente de laatste jaren voert spreekt geen betrok-
kenheid bij dit onderwerp. Wij vinden dat hiermee geen goed signaal naar de inwoners 
wordt gegeven, enerzijds omdat de weinige monumenten die onze gemeente rijk is niet 
bepaald het vertrouwen hebben dat we daar voor gaan, anderzijds is het ook geen stimu-
lans voor de huidige eigenaren om zich voor hun pand ten dienste van de omgeving in te 
spannen.  
 

(4) Wij vragen het college dan ook zich te verdiepen in de nieuwe rijksregels op dit 
gebied. 

 
Hondenpoepbeleid 
Het college had bij het begin van de raadsperiode aangegeven dat het zou komen met 
een onorthodox beleid op dit gebied, tot op heden hebben wij hiervan nog niets gemerkt. 
In tegendeel, het probleem is in zekere zin zelfs van de prioriteitenlijst gehaald. Voorstel-
len om de naleving van het betreffende APV artikel strikter af te dwingen zullen wij zeker 
steunen, ook als dat de wijziging inhoudt dat hondenbezitters die hun hond uitlaten ver-
plicht een zakje of een schepje bij zich moeten dragen en dit ook moeten gebruiken als 
dat nodig is. Er zijn nog teveel hondenbezitters die gewoon domweg hun hond uitlaten en 
zich op geen enkele wijze bekommeren om de uitwerpselen. 
Steeds vaker horen we van inwoners dat de uitwerpselen van paarden ook een bron van 
toenemende ergernis is. We dringen er nog eens op aan om bij een eerstkomende wijzi-
ging van de APV honden- en paardenbezitters wat dit betreft gelijk te schakelen. 
   
 
Onderwijs 
Ouders c.q. verzorgers zijn primair verantwoordelijk voor opvoeding en onderwijs. Zij 
moeten zich kunnen herkennen in de identiteit en pedagogische visies die het milieu van 
de school bepalen. Scholen hebben dan ook een eigen verantwoordelijkheid voor het on-
derwijs op school en voor de kwaliteit daarvan.  
In 2009 wordt het aantal basisscholen in Ridderkerk dat deelneemt aan VVE uitgebreid tot 
13. Het VVE beleid is gericht op kinderen uit achterstandsgroepen. Ook worden er midde-
len ingezet voor stimulering VVE beleid in kinderopvang. Hogere kwaliteit betekent ook 
hogere kosten of stevig investeren.  
 

(5) Komt hiervoor ook extra geld van het Rijk? En hoe is de toedeling van middelen 
geregeld? 

 
Natuur en milieubewustzijn en verantwoordelijkheidsbesef m.b.t. de eigen leefomgeving 
moeten kinderen al op jonge leeftijd worden bijgebracht. De SGP is daarom voorstander 
van natuur en milieueducatie en wil antivandalisme projecten op de scholen steunen om 
zo de bijna wekelijkse rubriek over prijzig vandalisme tot het verleden te laten behoren. 
 
Kwalitatief goede en kwantitatief voldoende huisvesting voor onderwijs is voor de SGP 
een speerpunt. De nieuwe investeringen voor nieuwbouw De Reijer  en De Burcht zijn 
opgenomen voor 2009. Op basis van de prognose 2007 zal het aantal leerlingen de ko-
mende jaren verder afnemen.  



SGP fractie in de gemeenteraad van Ridderkerk 7 

 
(6) Zijn de beoogde investeringen nog steeds afgestemd op het aantal leerlingen dat 

in de naaste toekomst deze scholen zal bezoeken? 
 
De faciliterende rol van de gemeente om het onderwijs optimaal te laten functioneren 
heeft steeds al onze grote en welgemeende belangstelling. Maar sinds twee jaar nog ex-
tra. Toen werd de raad er voor het eerst mee geconfronteerd dat aanvragen van school-
besturen in het kader van het jaarlijkse Programma en Overzicht Huisvesting Onderwijs 
door het college niet gehonoreerd werden. Opmerkelijk, omdat de gevraagde voorzienin-
gen door het college wel de kwalificatie noodzakelijk hadden gekregen. Honorering was 
desondanks niet mogelijk omdat het college een budgetplafond had ingesteld en dat was 
weer omdat de betreffende financiële voorziening ontoereikend was. Voor de raad werd 
dit pas duidelijk ná de begrotingsbehandeling.  
De SGP was en is van mening dat deze niet gewenste situatie zich niet moest herhalen 
en heeft er sindsdien meer dan sterk op aangedrongen dat de raad tijdig voor de begro-
tingsbehandeling op de hoogte zou zijn van de inhoud van het jaarlijkse Programma en 
Overzicht Huisvesting Onderwijs om bij de begroting eventueel afwegingen te kunnen 
maken die tot de bevoegdheid van de raad behoren, maar dan moet de raad wel geïnfor-
meerd zijn. Omdat we via  signalen uit het veld begrepen dat er begin september over een 
concept gesproken werd gaf ons dat vertrouwen dat dit belangrijke document inderdaad 
als onderdeel van de begroting tijdig voor de raad beschikbaar kon zijn. Bij ‘tijdigheid' 
heeft het college kennelijk een ander beeld dan wij, want ongeveer één week vóór de be-
grotingsraad is met het oog op een zorgvuldige besluitvorming niet het beeld dat wij erbij 
hebben. Uit de, op de valreep toegestuurde stukken, begrepen we dat er aanleiding was 
om het oorspronkelijk plan te herzien, omdat het college niet op de instemming van het 
Op Overeenstemming Gericht Overleg (OOGO) kon rekenen. Dat in het concept dat nu 
(op de valreep) toegestuurd is veel aanvragen alsnog gehonoreerd zijn stemt ons tot te-
vredenheid. Ten aanzien van een (nog) niet gehonoreerde aanvraag van een schoolbe-
stuur willen we toelichten waarom dát geen goed voorstel is van het college.  
Dat betreft een alleszins redelijke aanvraag. Het bestuur van de Ds. G.H. kerstenschool 
heeft helder en duidelijk gemotiveerd aangegeven waarom het moment nu gekomen is 
om het onderwijs niet meer op twee locaties maar op één unilocatie te verzorgen. Het 
bestuur heeft de mogelijkheid van de ‘begrotingsmarkt’ benut om de brief die over dit on-
derwerp aan de fracties gestuurd was nog verder toe te lichten. Het schoolbestuur kan 
zich er ook terecht op beroepen dat het gemeentebestuur van Ridderkerk altijd oog had 
voor de voordelen van een unilocatie, wanneer dat aan de orde was.  
Via een amendement willen we bewerkstelligen dat deze aanvraag alsnog gehonoreerd 
wordt door de plaatsing op het Programma in plaats van het Overzicht, waarna het in de-
ze zin aangepaste Programma en Overzicht opnieuw aan het OOGO kan worden voorge-
legd. 
 
Veiligheid 
Gaat het met onze veilige woon-, leef en werkomgeving wel de goede kant op in Ridder-
kerk? Ten aanzien van de hennepteelt blijkt het niet ondenkbeeldig te zijn dat een steviger 
aanpak in Rotterdam uitwijk naar Ridderkerk tot gevolg heeft. Cijfers uit de Veiligheids-
rapportage Rotterdam-Rijnmond van dit jaar laten zien dat deze gevolgtrekking ook wel 
eens voor andere vormen van criminaliteit zou kunnen gelden.  
Waar volgens een van onze prestatie-indicatoren voor 2010 het aantal aangiften van in-
braak met 10% zou moeten verminderen t.o.v. cijfers van de regionale veiligheidsrappor-
tage 2006 blijkt er nu in 2008 sprake te zijn van een toename van bijna 30% (van 6,3 naar 
8,4 per duizend adressen) en voor de inbraak uit schuren en garages gingen we van 2,9 
naar 6,9 per duizend adressen wat een toename is van meer dan 100%!!  
Kennelijk een waterbed effect. In de grotere regiogemeentes is sprake van een beduiden-
de afname, maar in Ridderkerk dus van een aanzienlijke toename. In de regio als geheel 
is sprake van een afname met zo’n 25%. Heeft dat te maken met de verdeling van de 
beschikbare politie capaciteit? 
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Het aantal aangiften van diefstal uit of vanaf overige voertuigen is gestegen met bijna 
50%. In de grafiek op blz. 34 van de veiligheidsrapportage voert Ridderkerk dit slechte 
lijstje aan! Slachtofferschap van fietsendiefstal is in de regio met bijna 25% afgenomen, zo 
niet in Ridderkerk waar dit percentage met 45% is gestegen. En het percentage inwoners 
dat zich vaak onveilig voelt is ook fors gestegen.  
 

(7) Welke mogelijkheden ziet het college om de ambitieuze doelstelling van ‘boven-
gemiddeld beter dan de andere regio gemeenten op alle hoofdgroepen van de re-
gionale veiligheidsrapportage’ toch te realiseren? 

(8) En is het in dit verband ook niet beter om prioriteit te blijven geven aan het politie 
keurmerk Veilig Wonen i.p.v. er een ‘niet’ aan te koppelen in de sideletter? 

 
 
Ambulance 
In deze ambulance-regio ligt het overschrijdingspercentage van de normtijd gemiddeld al 
jaren onder de 20%, terwijl het in Ridderkerk al jaren boven de 30% ligt. 
Nu het aantal ambulances in deze regio met 7 toeneemt tot 36 lijkt het erg voor de hand 
te liggen dat één ervan Ridderkerk als standplaats krijgt. De SGP fractie realiseert zich 
dat wij dit niet bij amendement kunnen regelen, maar via een motie vragen we het college 
c.q. de portefeuillehouder zich tot het uiterste in te spannen om er voor Ridderkerk het 
beste uit te slepen. 
 
 
Voorbeeldfunctie 
Al eerder hebben we als fractie aangegeven dat de gemeente er niet onderuit kan om een 
luchtkwaliteitsplan op te stellen tegen de achtergrond van de wettelijke verplichting ervan.  
Dat het college volhardt in het voornemen van bestuurlijke ongehoorzaamheid kan vol-
strekt niet de instemming wegdragen van de SGP. Ook in het ‘gewone’ maatschappelijke 
verkeer hebben mensen soms zo hun opvattingen en meningen over de zinvolheid van 
bepaalde regels en ook bedrijven en instellingen hebben zo hun ervaringen met over-
heidsregelgeving. Maar totdat zo’n verplichting eventueel is opgeruimd vinden wij dat de 
overheid gehoorzaamheid mag verlangen. Dat de gemeente nu willens en wetens een 
wettelijke verplichting niet wenst na te komen vinden wij een volstrekt verkeerd signaal 
voor het normbesef van onze burgers.  
Om deze reden willen we d.m.v. een amendement bewerkstelligen dat het college wél 
een luchtkwaliteitsplan opstelt. 
 
 
Participatie 
Voorafgaand aan het begrotingsdebat gaan we (bij leven en welzijn) nog bijgestelde parti-
cipatie spelregels vaststellen. 
In het evaluatierapport viel het de SGP fractie op dat wel twee keer voorkwam: leg uit, leg 
uit en leg nogmaals uit, in relatie tot geargumenteerde terugkoppeling. 
Het lijkt wel alsof hier de benadering gekozen wordt van de leerling (luisterend naar de 
naam  inwoner van onze gemeente) die iets net zolang uitgelegd krijgt totdat hij tot de-
zelfde denkwijze is gekomen als zijn wijze leermeester (die luistert naar de naam ge-
meentebestuur Ridderkerk) Is dit echt een bedoeling van participatie? 
 
Een punt van aandacht en voor ons ook zorg is de relatie tussen participatie en de om-
vang van de kloof met de burger. Het is toch zondermeer als opmerkelijk aan te merken 
dat in deze recente evaluatie over participatie geen aandacht besteed wordt aan het parti-
cipatietraject TramPlus, alsof er geen participatiebundel van 168 bladzijden is over dit 
onderwerp.  
De vorig jaar gehanteerde vorm van informeren in combinatie met adviseren en raadple-
gen behoort volgens het overzicht in het rapport tot één van de laagste tredes van de par-
ticipatieladder. Het traject diende kennelijk overwegend om draagvlak te creëren en daar 
wordt in dat overzicht een vraagteken bij gezet of dat wel toegenomen is. Voor wie vorig 
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jaar de zes ordners met reacties heeft doorgenomen is het duidelijk dat het nog zwak is 
uitgedrukt wat in de participatiebundel staat: dat de inwoners overwegend negatief oorde-
len over de komst van een tram naar Ridderkerk.  
Natuurlijk aanvaarden we dat politieke beslissers om allerlei redenen aan zo’n uitkomst 
voorbij kunnen gaan. Dat behoort tot het nemen van politieke verantwoordelijkheid. Maar 
wat volgens ons niet kan is verkondigen dat er sprake is van ‘draagvlak voor tram door 
participatie’, zoals de voorzitter van het college heeft laten opnemen bij een artikel in SR 
Perspectief (nr 1-2008, pag. 9)  
Iedereen moet dan toch onze conclusie delen dat deze interpretatie van een zo duidelijke 
uitkomst van een participatietraject een geconstateerde kloof met de burger eerder groter 
dan kleiner maakt. 
 
Subsidies 
In antwoord op onze schriftelijke vraag (SGP 24) hebben we een overzicht gekregen van 
in de begroting opgenomen subsidies, waarmee ook uitvoering gegeven wordt motie 
2006-17 (let op het jaartal!!)  
Met name het onderdeel productsubsidies legt een substantieel financieel beslag op onze 
gemeentelijke middelen, ruim € 10 miljoen. De summiere teksten in de kolom ‘Omschrij-
ving” geven ons niet zoveel informatie dat we nu ‘weten wat we kunnen verwachten voor 
het beschikbare budget en dat de raad nu beter in staat is te sturen op de door hem ge-
wenste beleidsdoelstellingen’, zoals wel gesuggereerd wordt op blz. 40 van de Program-
mabegroting. Dat de raad juist niet weet wat we kunnen verwachten voor het beschikbare 
budget, maakt de gang van zaken rond  de stichting Dynamiek wel duidelijk. 
Onze verwachting was dat de omvangrijke productsubsidies van een nadere toelichting 
voorzien zouden zijn. We hebben daar vanuit de fractie, op verzoek en geheel vrijblijvend 
zelfs een eenvoudig format voor aangereikt. Het vrijblijvende karakter brengt met zich 
mee dat we het niet zo erg vinden dat er geen gebruik van is gemaakt, als we maar wel 
zouden kunnen beschikken over volledige stuurinformatie en dat is (nog) niet het geval. 
De zinsnede in het schriftelijke antwoord ‘dit betekent dat de raad op programmaniveau 
wordt geïnformeerd en niet meer op activiteitenniveau´ zou er op kunnen duiden dat het 
college meent dat hier nu sprake is van een éénmalig overzicht, terwijl de SGP fractie het 
ziet als de eerste, weliswaar belangrijke stap, op de weg naar meer stuurinformatie voor 
de raad.  
 

(9) De vraag aan het college is om toe te zeggen hierover met de raad, eventueel in 
commissieverband, nog eens dieper van de gedachten te wisselen. 

 
 
Sideletter 
Voor zover hieronder niet anders aangegeven gaat de SGP (in eerste instantie) akkoord 
met de kwalificaties uit de kolom Prioritering. 
Andere keuze van SGP voor: 
2. 23-27 jarigen……  Wel i.p.v. Niet; Zie amendement 
9. Politiekeurmerk….  Wel i.p.v. Niet  
18. Duurz. beh. openb. ruimte Nieuw   Zie amendement  
22. Begroting Koepelschap Later i.p.v. Nieuw  (nadrukkelijk overleg met raad) 
24.  Hondenpoepvrij  Wel i.p.v. Niet 
25. Woonwensen…  Later i.p.v. Niet 
27. …hardrijders…  Nieuw i.p.v.Niet 
29 Werkplan sectie milieu Wel i.p.v. Niet 
30. Luchtkwaliteitsplan..  Wel i.p.v. Niet;  Zie amendement 
32. module parkeren  Wel i.p.v. Niet 
43. recreatieve routes  Wel i.p.v. Niet  
 
 
Ridderkerk, 3 november 2008 
Fractie SGP 


